

TRANSLATION of the certification CNR

Protocol N° **087/2004**

date **16/01/2004**

Spett.le Ambiente S.A
111, Bd Robespierre-BP 4513
78304 Poissy Cedex
FRANCE

Object: Certification of equivalency for automatic monitor PM₁₀ according to D.M. n°60 02/04/2002 (according to the European directory 1999/30/CE)

DECLARATION

- See DM n°60 dated 02/04/2002 (according to the European directory 1999/30/CE)
- See the content of attachment XI paragraph 2 of the overmentioned law that attribute to Primary Laboratory of Reference at the Istituto Inquinamento Atmosferico the responsibility of the certification of equivalence of the instrumentation for the measure of particulate PM₁₀
- See the request dated 09/05/2003 of the company Ambiente S.A. to obtain the certification of equivalence for the instrument MP101M.C
- See the technical note done by Ivo Allegrini, Marco Giusto with the cooperation of V. Ciambottini, F. Guglielmi, A. Di Menno, M. Montagnoli, R. Di Nino and V. Monaco and attached to the present document as integral part.

DECLARES:

That the instrument MP101M.C is equivalent to the reference method if are respected the prescriptions reported on the technical note attached.

The certification is realised for the instrument including the sampling head, the sampling line and the measuring system. This certification will be valid if the instrument will be used on the configuration proposed for its certification.

The certification is valid for 3 years from the actual date. At the expiring of this period the manufacturer has to require the confirmation of the certification according to the modalities that will be communicated later.

Signed
THE DIRECTOR
(Dott. Ivo ALLEGRINI)

CNR – Istituto Inquinamento Atmosferico

✉ Posta : Via Salaria Km. **29.300** – C.P. 10 **00016** Monterotondo Stazione (Roma)
☎ Tel. : Direz. **+39.06.90625349** – Segr. **+39.06.90672265** – Centr. **+39.06.906721** – Telefax **+39.06.90672660**
E-mail : direzione@iia.mlib.cnr.it

Protocole N° 087/2004

date 16/01/2004

Adressé à :
Environnement S.A
111, Bd Robespierre
78304 Poissy Cedex
FRANCE

Objet : Certification d'équivalence pour l'appareil automatique de mesure de PM10 selon le D.M. n°60 du 02/04/2002 (réception de la directive 1999/30/CE)

DECLARATION

- Vu le D.M. du 02/04/2002 (réception de la directive 1999/30/CE)
- Vue l'expression de l'annexe XI paragraphe 2 du décret ci-dessus qui assigne au Laboratoire Primaire de Référence de l'Institut Pollution Atmosphérique (IIA – CNR) la responsabilité de la certification d'équivalence des appareils de mesure de matériel particulaire PM10
- Vue la demande du 09/05/2003 de la société Environnement S.A pour l'obtention de la certification d'équivalence de l'appareil MP101.C
- Vue la note technique réalisée par Ivo Allegrini, Marco Giusto avec la collaboration de V. Ciambottini, F. Guglielmi, A. Di Menno, M. Montagnoli, R. Di Nino et V. Monaco et jointe à la présente certification de laquelle est partie intégrante

IL EST DECLARE

que l'appareil MP101M.C est équivalent à la méthode de référence pourvu que soient respectées les prescriptions reportées dans la note technique jointe.

La certification est délivrée à l'appareil entendu comme un ensemble : tête d'échantillonnage, ligne de prélèvement et système de mesure. Cette certification sera valide si l'appareil est utilisé dans la configuration proposée pour sa certification.

La certification délivrée est valide trois ans à compter de la date d'aujourd'hui. A la fin de cette période le constructeur devra demander confirmation de la certification selon les procédures qui seront transmises ensuite.

Signé
LE DIRECTEUR
(Dott. Ivo ALLEGRIINI)